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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.

törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az

Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

,,Eltűnhet a magyar málna?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

A rendszerváltáskor még 2 ezer hektáron, évi átlag 20 ezer tonna málna termést

produkált a magyar mezőgazdaság, ez mára területileg a tizedére, míg termésátlagban a

huszadára (! ! !) csökkent. Egészen elképesztő, hogy ez az egyébként igen közkedvelt bogyós

gyümölcs, hogyan tűnik el évről évre a magyar mezőgazdaság termeléséből. A piacokról nem,

hiszen egyre drágábban ugyan, de még jelen van, viszont erőteljesen megjelent a hazai

piacokon az import málna.
A termelés visszaesését egyrészt a klímaváltozással lehet magyarázni, hiszen a

hazánkban egyre inkább mediterrán éghajlat lesz a jellemző, ami a gyümölcs számára nem

kedvező. A másik ok a munkaerőhiány, amely - mint más nagy kézimunkaigényű

gyümölcsöknél - itt is nagy nehézségeket okoz. Azt pedig tudjuk, hogy az idénymunkások,



főleg a keleti országrészben, már nem itthon keresik meg a kenyerüket, hanem Nyugat

Európában vagy akár a szomszédos Romániában, ahol egyes helyeken akár 166 ezer forintnak

megfelelő lejt is fizetnek a munkáltatók. Hunyadi István, a Fruitveb szakmai igazgatója

szerint már eljutottunk arra a szintre, amikor arra kell gondolnunk, hogy nem az a kérdés,

hogy eltűnik-e a magyar málna, hanem az, hogy mivel fogjuk pótolni.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy milyen stratégiával

rendelkezik a Kormány a fenti problémakört illetően?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 15.
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